
SPRAWOZDANIE Z PRAC KOMISJI BUDŻETU I ROZWOJU 

ZA MIESIĄC CZERWIEC 2019 R. 

W czerwcu komisja odbyła dwa posiedzenia: 06 czerwca i 25 czerwca. 

 

W dniu 06 czerwca odbyło się wspólne posiedzenie Komisji Budżetu i Rozwoju z Komisją Dróg, 

Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego, którego tematem była KONCEPCJA LOKALNEGO 

TRANSPORTU ZBIOROWEGO. 

Pan burmistrz przedstawił członkom  komisji dokument pod nazwą „Działania przygotowawcze do 

uruchomienia zintegrowanej komunikacji Gminy Kąty Wrocławskie”.  

Z dokumentu wynika, że z uwagi na istniejące powiązania funkcjonalne, organizacja Komunikacji 

Gminnej w Kątach Wrocławskich winna być bezwzględnie zintegrowana z: 

• komunikacją miejską organizowaną przez miasto Wrocław, a realizowaną głównie przez  Miejskie 

Przedsiębiorstwo Komunikacyjne. 

•  kolejową komunikacją aglomeracyjną i regionalną organizowaną przez Województwo 

Dolnośląskie, 

• kolejową komunikacją regionalną organizowaną przez Województwo Dolnośląskie,. 

Integracja transportu gminnego powinna być wdrażana pod względem: 

• rozkładowym (zapewnienie skomunikowań pomiędzy partnerskimi systemami transportu 

zbiorowego), 

• biletowym (realizacja idei „jednego biletu” na wszystkie środki transportu – uproszczenie podróży), 

• informacyjnym (zintegrowana informacja pasażerska w infrastrukturalnych punktach styku oraz w 

systemach informatycznych, w tym w aplikacjach mobilnych czy systemach dynamicznej informacji 

pasażerskiej). 

 

Organizacja gminnego publicznego transportu zbiorowego powinna uwzględniać potrzeby 

transportowe mieszkańców Gminy wynikające z miejsca ich powstawania. W przypadku gminy 

leżącej w obszarze funkcjonalnym, planowane linie komunikacyjne powinny mieć charakter 

dowozowy: 

• do stacji i przystanków kolejowych, dla zachodnich obszarów Gminy, mocno oddalonych od 

Wrocławia, uwzględniając integrację z transportem kolejowym, 

• do węzłów przesiadkowych na terenie Wrocławia (np. Nowy Dwór, Oporów, Krzyki) oraz stacji 

kolejowych dla miejscowości zlokalizowanych bliżej granicy z Wrocławiem, uwzględniając również 

integrację z wrocławską komunikacją miejską. 

 Dodatkowo, uwzględnienie w ramach projektowanej sieci realizacji przewozów szkolnych . 

 

Pan burmistrz przestawił autopoprawki, które należy uwzględnić w ostatecznej wersji dokumentu. 

Dokument przedstawi komisji do zaopiniowania i podda pod dyskusję mieszkańcom gminy na 

zorganizowanych spotkaniach. Takie stanowisko nie zadowoliło radnego Wojciechowskiego, który 

postawił wniosek o przeprowadzenie w tym temacie konsultacji społecznych na podstawie 

obowiązującej  Uchwały Rady Miejskiej w Kątach Wrocławskich. 

Komisja w głosowaniu odrzuciła wniosek radnego J .Wojciechowskiego stosunkiem głosów: 1 za , 4 

przeciw, 2 wstrzymujące. 

Radna A. Skórczak postawiła wniosek o uzyskanie opinii mieszkańców i podjęcie dyskusji publicznej 

nt. Koncepcji zintegrowanej komunikacji gminy Kąty Wrocławskie (4 za, 2 wstrzymujące) - wniosek 

został przyjęty. 



25 czerwca odbyło się XVI posiedzenie Komisji Budżetu i Rozwoju według następującego   

porządku : 

 

1. Przegląd wybranych inwestycji- wyjazd w teren. 

2. Założenia do projektu budżetu na 2020 rok. 

3. Analiza i opiniowanie sprawozdania z realizacji Rocznego Programu Współpracy  Gminy Kąty 

Wrocławskie z Organizacjami Pozarządowymi. 

4. Możliwość poprawy efektywności gospodarowania finansami gminy. 

5. Opiniowanie uchwał. 

6. Sprawy różne.   

 

Ad. 1 

Członkowie komisji wraz panią burmistrz i panią kierownik Wydziału PRI oglądali w terenie 

realizowane inwestycje gminne. Objazd rozpoczęliśmy od największej inwestycji oświatowej 

rozbudowy szkoły w Sadkowie. Piękny obiekt szkolno-przedszkolny z dwiema salami 

gimnastycznymi. Jedyny zauważony mankament tego obiektu to potrzeba lepszej wentylacji i 

klimatyzacji. Następnie odwiedziliśmy Mokronos Dolny gdzie wykonywana jest kanalizacja. Po 

drodze członkowie komisji zapoznali się lokalizacją drogi gminnej wykonywanej metodą ZRID i 

poprosili o szersze informacje na ten temat na następne posiedzenie . 

Obserwowaliśmy również postęp prac przy budowie peronu w Mokronosie Górnym. Znacznej 

wielkości tereny znajdujące się w tej okolicy czekają na odrolnienie. Członkowie komisji mieli 

wątpliwości co do potrzeby ich odralniania, poprosili o informacje uzupełniające w tej sprawie. 

Mieliśmy możliwość zobaczenia terenu pod budowę szkoły w Smolcu. Pani burmistrz przybliżyła 

nam informacje odnośnie poniesionych kosztów związanych z wykupem i odrolnieniem gruntu. 

Lustrowaliśmy   wybudowane boisko sportowe w Smolcu. Wiele uwag budzi system podlewania tam 

zainstalowany polegający na wkopaniu zbiorników do retencji wody, które napełniane są z sieci 

wodociągowej. 

Odwiedziliśmy także budowy dwóch świetlic wiejskich, w Kębłowicach i Pełcznicy. Prace na tych 

obiektach dobiegają  końca. 

Widzieliśmy już wybudowane i użytkowane boiska piaszczyste w Kątach Wrocławskich. 

Bez zastrzeżeń przebiega budowa nowej płyty boiska ze sztucznej nawierzchni w Kątach 

Wrocławskich. 

Komisja Budżetu i Rozwoju wizytowała zniszczony most w miejscowości Bogdaszowice. 

 

Ad. 2 

Pani skarbnik zapoznała członków komisji z założeniami do budżetu państwa na 2020 rok wydanymi 

przez Radę Ministrów. Dyskutowaliśmy jak te wytyczne mogą wpływać na przyszłoroczny budżet 

gminy. Do zmniejszenia dochodów gminy może przyczynić się : 

- zwolnienie z podatku PIT pracowników do 26 roku życia, 

- podwyższenie zryczałtowanych kosztów uzyskania przychodu dla pracowników, 

- wprowadzenie 9% stawki CIP dla małych podatników, 

 

Ad. 3  

Po przedstawieniu przez pracownika urzędu panią Monikę Romańską i analizie Sprawozdania z 

Realizacji Rocznego Programu Współpracy Gminy Kąty Wrocławskie z Organizacjami 

Pozarządowym Komisja Budżetu i Rozwoju wydała opinię pozytywną. 



Ad. 4 

Komisja widzi możliwości poprawy gospodarowania odpadami komunalnymi w celu osiągnięcia 

poprawy efektywności gospodarowania finansami gminy. Otrzymaliśmy od pani burmistrz kierunki 

działań w gospodarce odpadami. 

W sierpniu wraz z Komisją Oświaty Kultury i Sportu  będziemy analizować koszty placówek 

oświatowych. 

 

Ad. 5  

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał do procedowania na najbliższą sesję rady: 

- w sprawie dzierżawy działki 45/7 położonej w Gądowie, 

- w sprawie dzierżawy działki 105/1 w Kątach Wrocławskie, 

- w sprawie zmian w budżecie gminy. 

 

Ad. 6 

Opiniowanie Koncepcji zintegrowanej komunikacji gminy Kąty Wrocławskie - opinia pozytywna. 

 

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Rozwoju 

                                                                                                                Anna Skórczak 


